
Protokół nr 33/09
z posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego

Rady Miejskiej w Sokółce
w dniu 22 czerwca 2009r.

Miejsce posiedzenia: sala 101 Urzędu Miejskiego w Sokółce.
Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 1530

, zakończono o godzinie 1710

Posiedzeniu przewodniczył Pan Witold Budrowski - Przewodniczący Komisji.
Protokołowała: Anna Żemajduk

Obecni:
Członkowie Komisji - 5 osób - zgodnie z listą obecności.
Osoby spoza Komisji: Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki, Sekretarz Zbigniew Tochwin,
Skarbnik Janina Kucharewicz, Prezes zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki
Cieplnej Sp. z 0.0. Zenon Klepacki, prezes PPUH "Agromech" Waldemar Borowski,
Dyrektor MPWiK sp. z 0.0. Antoni Sakowicz, p.o. Dyrektora OSiR w Sokółce Dariusz
Kuklicz.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie i przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. Z.O.ow

Sokółce.
4. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp.

Z.O.ow Sokółce.
5. Sprawozdanie z działalności PPUH "AGROMECH" Sp. Z.O.ow Sokółce.
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2009 rok.
7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia / nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie

gminy Sokółka środków stanowiących fundusz sołecki.
8. Projekt uchwały w sprawie zmiany cen biletów za korzystanie z krytej pływalni w

Sokółce.
9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza Sokółki

bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego wraz z pomieszczeniem przynależnym i
udziałem w nieruchomości wspólnej.

10. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.
11. Wolne Wflioski.

Otwarcia posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w
Sokółce dokonał jej Przewodniczący Pan Witold Budrowski.

Pan Przewodniczący powitał zebranych i przedstawił porządek obrad.
Komisja przyjęła jednogłośnie proponowany porządek obrad w głosowaniu:
"za przyjęciem" - głosowało 5 osób



Ad. 2
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji.
Komisja jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia.

Ad. 3
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. Z.O.o w
Sokółce.
Przewodniczący poprosił o zabranie głosu członków komisji w sprawie sprawozdania z
działalności Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplej Sp. z 0.0. w Sokółce.
Radny Stanisław Kozłowski:
"Wyniki są dobre natomiast jest pytanie, czy dla prezesów z podziału zysku z działalności
finansowej starczyło na nagrody roczne? Pracownicy otrzymują w trakcie roku. Czy prezesi
wygospodarowali sobie na nagrody?"
Prezes zarządu Zenon Klepacki:
" O nagrodach decyduje zgromadzenie wspólników na wniosek rady nadzorczej. W tym roku
nagród prezesi nie otrzymali. Za ubiegły rok otrzymali. Natomiast pracownicy otrzymują na
koniec roku."
Sprawozdanie przyjęto do wiadomości, wniosków nie powzięto.

Ad. 5
Sprawozdanie z działalności PPUH "AGROMECH" Sp. z 0.0.

Przewodniczący udzielił głosu prezesowi PPUH "AGROMECH" Sp. z 0.0. Waldemarowi
Borowskiemu. Prezes w odpowiedzi na zapytanie radnego Stanisława Kozłowskiego
powiedział, że o nagrodach decyduje zgromadzenie wspólników na wniosek rady nadzorczej.
W tym roku nagród nie otrzymali. Za ubiegły rok otrzymali. Natomiast pracownicy otrzymują
na koniec roku. Obecne sprawozdanie jest bardzo szczegółowe i na przyszłość proponowałby,
żeby było bardziej ogólne, dzięki czemu byłoby bardziej czytelne. Jeśli chodzi o zyski, to one
są, ale niższe niż w zeszłym roku. Już od drugiej połowy września zeszłego roku
przedsiębiorstwo odczuwa kryzys. Zatrudnionych było na przestrzeni 3 lat- 51 osób. Mimo
wysokich przychodów zyski były niżesz, gdyż generowane były koszty dotyczące
zatrudnianego personelu.
Przewodniczący Budrowski potwierdził, że sprawozdanie jest bardzo szczegółowe, jakby
było przygotowane przez rewidenta i na przyszłość mogłoby być trochę bardziej ogólne.
Takie długie sprawozdanie zniechęca do czytania.
Przewodniczący Budrowski zapytał: Czy pracownicy, prezesi skorzystali z dewidendy?
Prezes PPUH "AGROMECH" odpowiedział, że zysk osiągnięty netto wynosi 17 tysięcy zł.
Cały zysk został przekazany jako dywidenda na kapitał zakładowy. Z tego tytułu gmina, jako
właściciel otrzymała 3 tysiące złotych na dni Sokółki. Pracownicy, ani prezesi nic z tych
pieniędzy nie otrzymali, gdyż nie są współwłaścicielami przedsiębiorstwa.
Stanisław Pałusewicz zapytał: "Jak przebiega recykling samochodów i jaki jest z tego
dochód?"
Prezes PPUH "AGROMECH" odpowiedział, że cały przychód jest obliczany poprzez
uzyskanie złomu, a część pojazdów nadaje się do utylizacji. Firma zrobiła inwestycję na 17
tysięcy złotych, która polegała na przygotowaniu parkingu dla pojazdów oczekujących na
demontaż. Zdarzają się przypadki, że jak oddawany jest samochód do recyklingu, to za
niektóre części z demontażu płaci się klientowi. Są stosowane 3 rodzaje metod rozliczania się
z recyklingu pojazdów:
- nic się nie płaci,
- stacja płaci klientowi za odzyskane części,
- klient płaci za recykling;



Firma pozyskuje pieniądze za to, że jest w sieci za co uzyskuje przychód miesięcznie od
tysiąca złotych.
Przewdoniczący Budrowski zapytał, jak teraz kształtuje się struktura zatrudnienia w firmie?
Prezes PPUH "AGROMECH" odpowiedział, że obecnie 46 ma stałych pracowników na czas
nieokreślony. Poinformował, iż firma ma zlecenia do wykonania i zostali zatrudnieni
ponownie pracownicy, którzy zostali zwolnieni w zeszłym roku. Obecnie umowę można
określać zamiast terminów, treścią zlecenia. W tej chwili są zatrudnieni pracownicy w celu
zrealizowania określonych zadań.
Sprawozdanie zostało przyjęte przez komisję, wniosków nie powzięto.

Ad. 6
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2009 rok.
Przewodniczący poprosił o wyjaśnienie projektu uchwały skarbnika Janinę Kucharewicz,
która poinformowała, że wprowadzone są niewygasające wydatki, ponieważ uchwała z
grudnia mówiła, że termin do wykorzystania tych wydatków określony był na 31 maja 2009
roku, a termin wykonania robót na 30 kwietnia 2009 roku. Księgowość miała miesiąc czasu
na opłacenie faktur. Zostały one przyniesione po 31 maja, co uniemożliwiło dokonanie
wydatków. Dlatego, aby nie złamać dyscypliny budżetowej pieniądze zostały odprowadzone
do budżetu gminy i teraz, żeby można było je wydatkować musi być podjęta uchwała rady, o
czym poinformowano wykonawców robót. Teraz po stronie wydatków są wprowadzane te
same kwoty, aby można było legalnie opłacić zalegające faktury. Na wykonanie zadania
zgodnie z podpisaną umową wykonawca miał termin do 30 kwietnia, więc był jeszcze dodany
jeden miesiąc na rozliczenie finansowe z wykonawcą. Wykonawca nie dostarczył faktur w
wyznaczonym terminie. Przy odbiorze robót na ulicy Wróblewskiego zabrakło l podpisu
Dyrektora Antoniego Sakowicza, co było powodem wstrzymania dalszego obiegu
dokumentów finansowych.
Pani skarbnik poruszyła również temat niedostarczonych faktur przez Pana Minczewskiego,
który był wykonawcą zieleni przy Urzędzie Miejskim.
Następnie pani skarbnik omówiła kolejne poprawki, które dotyczyły dochodów ze sprzedaży
monet - okolicznościowego żetonu ,,4 sokole" z okazji obchodów 400 lat miasta Sokółka.
Został wybity okazjonalny dukat, który nazywa się ,,4 sokole", jest on ważny do końca
sierpnia 2009 roku, honorowany w niektórych sokólskich sklepach.
Zgodnie z pismem Komendanta Głównego Państwowej Straży Pożarnej została przyznana
dotacja dla OSP w Starej Rozedrance na zakup sprzętu.
Zgodnie z umową podpisaną z Wojewodą Podlaskim gmina uzyskała środki pochodzące z
Funduszu Pracy na zwrot poniesionych kosztów przez pracodawców za przyuczenie
młodocianych do zawodu.
Ponadto po stronie dochodów w dz. 926 zwiększa się środki, które otrzymał OSiR w Sokółce
od Powiatowego Centrum Rodzinie w ramach realizacji projektu "Mini olimpiada dla Osób
Niepełnosprawnych" .
Zwiększeniu ulega plan dochodów z powodu zmniejszenia dotacji na przeprowadzenie
wyborów do Parlamentu Europejskiego - zmniejszona ilość składu komisji wyborczych.
Zmienia się paragrafy dochodów pozyskanych z programu Kapitał Ludzki na realizację
programu przez OPS w Sokółce.
Przenosi się w planie wydatków między gimnazjum a stołówką - z wydatków bieżących na
wydatki inwestycyjne związane z realizacją programu - "Pomoc Państwa w dożywianiu" jako
zagwarantowany udział środków własnych.
Radny Stanisław Kozłowski:
"Ja ma taką uwagę nawiązując do wypowiedzi przewodniczącego Budrowskiego. Chodzi o
to, że wykonało się coś w danym roku, a nie można zapłacić, bo nie zdąży się zafakturować.
Tutaj od razu jest takie naciąganie, bo dziwnym jest, żeby wykonawca skończył inwestycję w
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kwietniu a za miesiąc nie przedstawił faktur. Jeśli wykonawca w przeciągu miesiąca nie
przedstawia faktury to jest śmieszne." Radny S. Kozłowski miał uwagę, co do objaśnień § 8.
W załączniku 5a wystawiona zostaje prawidłowa kwota zadania w poz. 4 - wykonanie
nawierzchni na ulicach Fabryczna, Jasna, Ciepła, Słoneczna, Wesoła, poprzednio było
300.000 zł a powinno być 400.000zł. Zapytał czy to był błąd w zapisie?
Skarbnik potwierdziła, że tak to był błąd w zapisie.
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Komisjajednogłośnie 5 głosami "za" wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.

Ad.7
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia / nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie
gminy Sokółka środków stanowiących fundusz sołecki.
Przewodniczący udzielił głosu w sprawie projektu uchwały pani skarbnik Sokółki.
Pani Skarbnik powiedziała, że fundusz sołecki są to pieniądze w budżecie gminy
zagwarantowane dla sołectwa na wykonanie przedsięwzięć służących poprawnie warunków
życie mieszkańców zgonie z ustawą z dnia 20 lutego 2009r. o funduszu sołeckim (Dz.U. Nr
52, poz. 420). To rada gminy, decyduje o wyodrębnieniu w budżecie gminy funduszu
sołeckiego. Zgodnie z procedurą dotyczącą podjęcia uchwały rada ma czas do dnia 30
czerwca 2009 roku w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie funduszu sołeckiego. W
przypadku zgody, w budżecie gminy na rok 2010, wyodrębnione będą środki stanowiące
fundusz sołecki. Fundusz sołecki zależy od ilości mieszkańców danego sołectwa i od
dochodów podstawowych na przypadających na jednego mieszkańca w naszej gminie.
Wszystkie wydatki muszą być udokumentowane fakturami. Sołtys będzie musiał złożyć
wniosek, na co te pieniądze będzie chciał wydatkować. Pieniądze niewykorzystane
przepadają i wracają do budżetu państwa. Można będzie je odzyskać zgodnie z obowiązującą
procedurą. Z tych pieniędzy nie można zwiększyć pensji dla sołtysów. Opinia sołtysów jest w
tej sprawie pozytywna. Fundusze sołeckie będą utworzone dla tych sołectw, które się zgłoszą.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Komisj aj ednogłośnie 5 głosami "za" wydała pozytywną opinię do proj ektu uchwały.

Ad.8
Projekt uchwały w sprawie zmiany cen biletów za korzystanie z krytej pływalni w Sokółce.
Przewodniczący Budrowski udzielił głosu p.o. Dyrektora OSiR w Sokółce Dariuszowi
Kuklicz. Stwierdził on, że nowe ceny zostały podniesione o 1zł. w stosunku do dotychczas
obowiązujących. Jako uzasadnienie tej podwyżki dyrektor podał to, że wrosły koszty mediów
(energia elektryczna, energia cieplna, woda i kanalizacja). Ceny biletów nie były zmieniane
od 2007 roku.
Stanisław Pałusewicz powiedział, że jest sceptyczny wobec podwyżki i zapytał o frekwencję
w godzinach szczytowych, popołudniowych i w czasie weekendów.
Dyrektor OSiR w Sokółce Dariusz Kuklicz odpowiedział, że od poniedziałku do piątku w
godzinach przedpołudniowych i południowych przyjeżdżają uczniowie ze szkół.
Popołudniami przychodzą osoby prywatne.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie: 4 głosy "za" przy 1 "wstrzymującym się"·

Ad. 9
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza Sokółki
bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego wraz z pomieszczeniem przynależnym i
udziałem w nieruchomości wspólnej.
Przewodniczący Budrowski udzielił głosu w sprawie projektu uchwały Zastępcy Burmistrza
Piotrowi Bujwickiemu, który uzasadnił, iż z wnioskiem kupna lokalu mieszkalnego nr 18
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położonego na os. Zielonym 8 wystąpił jego dotychczasowy najemca. Lokal ten jest
własnością Gminy Sokółka. Od 1.03.1990 wnioskodawcy zamieszkiwali w lokalu należącym
do ZOZ-u, położonym w Sokółce przy ul. Barlickiego 1. Następnie najemcy mieszkali w
lokalu położonym przy Pl. Kościuszki 9. Umowa zawarta była z ZGKiM w Sokółce. Na
podstawie skargi złożonej przez wynajmującego, chodziło o bliską lokalizację kontenerowego
szaletu miejskiego, Burmistrz Sokółki został zobowiązany do przydzielenia lokalu
mieszkalnego dla rodziny skarżącej. W dniu 1.06.2004 roku zawarto umowę najmu lokalu
mieszkalnego nr 18 położonego na os. Zielonym 8 na czas nieoznaczony. Lokal ten został
wyremontowany na koszt ZGKiM w Sokółce, zgodnie z przedłożonymi fakturami kwota ta
wynosi około 10 tys. złotych.
Według oświadczenia wnioskodawcy o ich stanie majątkowym złożonym w chwili ubiegania
się o nabycie lokalu byli oni właścicielami gospodarstwa rolnego o pow. 12 ha, położonego
we wsi Zalesie gm. Sidra. Zastępca Burmistrza zaproponował bonifikatę 10 % od wartości
lokalu a 90 % miałby zapłacić dotychczasowy najemca.
Przewodniczący Budrowski poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Komisjajednogłośnie 5 głosami "za" wydała pozytywną opinię do projektu uchwały.

Ad,4
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z
0.0. w Sokółce.
Przewodniczący Budrowski udzielił głosu panu Dyrektorowi Antoniemu Sakowicz, który na
obrady Komisji spóźnił się. Dyrektor Antoni Sakowicz przedstawił sprawozdanie dotyczące
działalności przedsiębiorstwa. Za pytanie Przewodniczacego Budrowskiego w sprawie
podpisanej umowy z mleczarnią w Sokółce, dyrektor złożył obszerne wyjaśnienia.
Poinformował, że umowa z mleczarnią została podpisana, ale mleczarnia pod koniec kwietnia
tego roku wpuściła, takie zanieczyszczenia, które o mało nie rozłożyły naszej oczyszczalni.
Ścieki poszły do rzeki, które ją zanieczyściły. Pan prezes mleczarni, przez pół roku obiecywał
i nie dotrzymał słowa. Zadaniem gminy jest w pierwszej kolejności oczyszczanie ścieków
miejskich dla społeczeństwa i gdy są wolne moce przerobowe, można dalej świadczyć te
usługi. Po przeprowadzeni badań ścieków w Somieku, okazało się, iż one wielokrotnie
przekraczają dopuszczalną normę i nie są takie, jakie obiecywał pan prezes. Dyrektor
Sakowicz powiedział, iż zawiadomił prokuraturę, iż mleczarnia odprowadza w sposób
niedozwolony ścieki, które mogą rozłożyć nam oczyszczalnię. Jednocześnie Dyrektor
powiedział, że aby utrzymać oczyszczalnię w dotychczasowym stanie wypowiedział
mleczami umowę. Okres wypowiedzenia kończy się 7 lipca 2009r. i wtedy zupełnie odłączy
odbiór ścieków, natomiast z wody będzie mleczarnia mogła korzystać. Dyrektor jeszcze raz
podkreślił, że w pierwszej kolejności musi pilnować interesu miasta, a nie mleczami.
Mleczarnia od 18 lat zobowiązana była do budowy oczyszczalni lub urządzeń
podczyszczających ścieki, ale z tego zadania się nie wywiązała. Dla zarządu z Grajewa nie
zależy, aby te urządzenia podczyszczające powstały.
Sprawozdanie zostało przyjęte przez komisję, wniosków nie powzięto.

Ad. 10
Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.
Przewodniczący Budrowski udzielił głosu Sekretarzowi Zbigniewowi Tochwinowi, który
powiedział, Rada Miejska już raz rozpatrywała ten projekt i nie podjęła tej uchwały.
Informacja została przesłana Wojewodzie Podlaskiemu. Dnia 17 czerwca 2009 roku wpłynęło
pismo, w którym Wojewoda Podlaski wzywa Radę Miejską w Sokółce o ponowne zajęcie
stanowiska w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Łukasza Moździerskiego w



terminie mIeSIąca od doręczenia pisma. Jeżeli Rada nie podejmie uchwały, to wtedy
wojewoda sam tę sprawę rozstrzygnie, poprzez wydanie zarządzenia zastępczego.
Radny S. Kozłowski powiedział, że wypowiadał się już w tej sprawie dwa razy. "Nie my,
tych radnych wybraliśmy i nie nam ich oceniać."
Przewodniczący Budrowski powiedział, że to prawda, że ich nie wybieraliśmy, jednak
czytając przepisy, z których wynika, że powinni oni stracić mandat. To powinna stwierdzić
Rada i sam Wojewoda do tego wzywa. Zaproponował wnieść projekt uchwały pod
głosowanie, jaki pan sekretarz przedstawił w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu
radnego Moździerskiego. "Poddajmy go demokratycznie pod głosowanie i tyle" - tak
powiedział Przewodniczący Budrowski.
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.
"za przyjęciem" - nikt
"przeciw" - 3 głosy
"wstrzymało się" - 2 głosy
Projekt uchwały został zaopiniowany negatywnie.

Ad. 11
Wolne wnioski.
Radna C. Paszko zapytała Burmistrza na temat artykułu w gazecie, czy to prawda, że jest
zamiar likwidacji gimnazjum na Zielonym Osiedlu.
Pan Burmistrz Piotr Bujwicki odpowiedział, że na pewno nie było takiej decyzji, podkreślił,
że szkoła jest przygotowywana do remontu oraz, że jest planowana budowa boiska "Orlik".
Przewodniczący Budrowski zadał pytanie na temat remontu na ulicy Wróblewskiego.
Burmistrz Bujwicki odpowiedział, że przede wszystkim musi przestać padać, wtedy ta firma,
która robiła te wykopy przystąpi do dalszego działania. Powiedział, że to od niego nie zależy,
firma ma wiele zleceń między innymi ma ulicę Witosa, Starą Kamionkę, Bobrowniki. Firma
wygrała przetargi do końca października musi to być zrobione. Ta ulica jest bardzo trudna do
robót.
Radny S. Pałusewicz: "Jeszcze jedno krótkie pytanie. Na ostatniej komisji wystosowana była
taka petycja od mieszkańców ulicy Reymonta, żeby oni mogli się tam po dwóch stronach
budować. Przyjęto to jednogłośnie przez całą komisję, czy coś w tej sprawie wiadomo?"
Burmistrz Piotr Bujwicki odpowiedział, nie wie, dlaczego ta ulica nie została ujęta planem
zagospodarowania przestrzennego. Ten teren będzie w przyszłości uzbrojony. Najpierw
jednak zakończyć trzeba nasze dzisiejsze plany i projekty. Następnie podejdziemy do
kolejnych zmian.
Radna C. Paszko zapytała, co z przetargiem na ulicę Dolną?
Burmistrz odpowiedział, że trudno mu teraz odpowiedzieć. "Myślę, że coś około tygodnia lub
dwóch będzie wiadomo".
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